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Närvarande ledamöter 

Marja Sandin-Wester (MP) ordförande 

Annette Lundquist Larsson (M) vice ordförande 

Mathias Tofvesson (S) 

Sara Stenudd (V) 

Elisabet Stålhem (M) 

Sten-Åke Larsson (M) 

 

Närvarande ersättare:   Tjänstgörande ersättare: 

Linnea Jensdotter (S)   Paul Trossö (S) 

Lilia Manzoor Hultman (FI) 

Anita Mofors (M) 

Cecilia Önfelt (C) 

Ewa-Marie Ås (KD) 

 

Anmält förhinder:  

Sheren Ansari (S) 

Godfrey Etyang (MP) 

 

Närvarande tjänstemän 

Förvaltningschef Mats Larsson, avdelningscheferna Pär Westin och 

Göran Höglund, personalchef Carin Björnvall, kvalificerad utredare 

Karin Söderling, borgarrådssekreterare Sverre Dahlstedt och 

nämndsekreterare Ewa Dahl. 

 

Personalföreträdare: Anette Pettersson, Kommunal 

Plats: Hallvägen 14, 1 tr 

Tidpunkt: 16.00 – 17.00  

Omfattar § 1 – 9 , sid 1 - 6 

Utses att justera: Ordförande och vice ordföranden 

Datum för justering: 2015-04-24 

 

Marja Sandin-Wester 

 

Annette Lundquist Larsson  Ewa Dahl/sekreterare 
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Noterades till protokollet att rådet för funktionshinderfrågor innan 

nämndens sammanträde denna dag haft sitt årliga dialogmöte med 

nämnden. Dialog fördes om bl a tillgänglighetsfrågor. 

 

§ 1 Dagordning, protokoll mm 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. fastställa utsänd dagordning 

2. ordföranden och vice ordföranden justerar dagens protokoll 

2015-04-24 

3. Paul Trossö (S) är tjänstgörande ersättare för Sheren Ansari 

(S) vid dagens sammanträde. 

 

§ 2 Föregående sammanträdesprotokoll 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna protokollet från 19 februari 2015. 

 

§ 3 Anmälan övriga frågor 

 

Anmäldes av Lilia Manzoor Hultman (FI). 

 

§ 4 Inkomna protokoll och skrivelser 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälningarna och lägga dem till 

handlingarna. 

 

1. Anmälan från HSO Stockholm om avsägelse i nämndens 

funktionshinderråd. (Dnr 1.1-322-2015) (utsänds ej) 

2. Anmälan om Yttrande över Stadsbyggnadskontorets remiss: 

”PM: att tillgodose kulturvärden och utveckla stadsmiljön i 

områden av riksintresse”. (Dnr 1.7-431-2015) (utsänds) 
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3. Beslut 2015-03-09 från länsstyrelsen om tillstånd enligt 4 

kap kulturmiljölagen till omläggning av kyrkogårdsmur vid 

Spånga kyrka, Stockholms kommun. (Dnr 4.1.2-20-2015) 

(utsänds ej) 

4. Beslut 2015-03-05 från länsstyrelsen om tillstånd enligt 4 

kap kulturmiljölagen till renovering av mur och nedtagning 

av tre lönnar på Sandsborgskyrkogården, Stockholms 

kommun. (Dnr 4.6-1740-2015) (utsänds ej) 

5. Beslut 2015-03-05 från länsstyrelsen om arkeologisk 

förundersökning i form av schaktkontroll vid Spånga 

kyrkogård, fastigheten Tensta i anslutning till RAÄ-nr 

Spånga socken, Stockholm. (Dnr 4.1.2-20-2015) (utsänds ej) 

6. Beslut 2015-03-17 från länsstyrelsen om tillstånd enligt 4 

kap kulturmiljölagen till renovering av trappa/trappsteg på 

Skogskyrkogården, kv 38, Stockholm. (Dnr 30-1562-2013) 

(utsänds ej) 

7. Beslut 2015-03-17 från länsstyrelsen om tillstånd enligt 4 

kap kulturmiljölagen till renovering av trappa på 

Skogskyrkogården, kv 37, Stockholm. (Dnr 4.1.2-1866-

2014) (utsänds ej) 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälningarna och lägga dem till 

handlingarna. 

 

§ 5 Anmälningsärenden: beslut på delegation mm 

 

Anmälan gjordes av: 

1. samrådsprotokoll från förvaltningsgrupp 2015-04-02. 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 6 Anmälan av beslut fattade av tjänsteman på 

delegation 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 
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Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälan. 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-04-07 delegationsbeslut fattade av tjänsteman inom 

kyrkogårdsförvaltningen, Dnr 1.2-48-2015. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 7 Underlag för budget 2016 med inriktning 2017 och 

2018 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna förslaget till underlag till budget för 2016 med 

inriktning för 2017 och 2018 och överlämna det till 

kommunstyrelsen 

2. paragrafen begärs omedelbart justerad. 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-03-25, Dnr 1.2-551-2015. I detta ärende redovisas nämndens 

underlag till budget för 2016 med inriktning för 2017 och 2018. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna förslaget till underlag till budget för 2016 med 

inriktning för 2017 och 2018 och överlämna det till 

kommunstyrelsen 

2. paragrafen begärs omedelbart justerad. 

 

Beslutsgång 

Annette Lundquist Larsson m fl (M), ersättarna Cecilia Önfelt (C) 

och Ewa-Marie Åhs (KD) lade fram gemensamt förslag till beslut.  

 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation anfördes av av Annette Lundquist Larsson m fl (M), 

ersättarna Cecilia Önfelt (C) och Ewa-Marie Åhs (KD) till förmån för eget 

förslag till beslut enligt följande: 

 

” att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut samt  

att därutöver anföra:  Alliansen utökade under de åtta år som vi satt vid 

makten kyrkogårdsnämndens underhållsbudget vilket möjliggjort för en 

rad olika underhållssatsningar på stadens kyrkogårdar. Detta samtidigt 

som vi sänkt begravningsavgiften med 0,5 öre. Det visar att vi, genom 

prioriteringar, både kan tillgodose behovet av underhåll och samtidigt 

värna skattebetalarnas pengar. Därför delar vi inte majoritetens 

uppfattning om att en höjd begravningsavgift är motiverad utan vi 

förespråkar en begravningsavgift på 6,5 öre. 

Strandkyrkogården är en delvis outnyttjad begravningsplats som bl a beror 

på dess läge men också av att det inte finns någon ceremonilokal inom 

begravningsplatsen. Vi vill därför att förvaltningen ska ges i uppdrag att 

arbeta för att göra Strandkyrkogården mer tilltalande och där utredningen 

av en ceremonilokal är central. 

Vi delar vidare kyrkogårdsförvaltningens inställning när det gäller en 

gemensam begravningsavgift för hela landet. En enhetlig 

begravningsavgiftssats skulle för invånarna i Stockholms stad innebära att 

avgiftssatsen ökar från 0,075 procent till 0,22 procent, en höjning med 

nästan 300 procent. Om förslaget genomförs medför det ett ökat 

skatteuttag på 15 öre per 100 kronor i Stockholms kommun. Avgiften blir, 

om förslaget genomförs, avsevärt högre än vad som krävs för att 

Stockholms stad ska kunna finansiera sin begravningsverksamhet. Det är 

inte rimligt att inskränka det kommunala självbestämmandet på det 

sättet”. 

 

§ 8 Förvaltningschefens information 

 

 Mats Larsson informerade att projektet med utbyggnad av 

Bromma kyrkogård åter är igång. Bygget har stått stilla i 

cirka ett år på grund av juridisk tvist med 

byggentreprenören. Gravsättningar planeras kunna ske under 

nästa år 2016. 

 Mats Larsson informerade att vid nämnden nästa 

sammanträde 2015-05-21 kommer det att finnas en fotograf 

tillgänglig för fotografering för de som så önskar. 

Fotografierna kommer att publiceras på Insyn. 

 En ekonomisk uppföljning för nämndens verksamhet till och 

med mars månad 2015 dukades till nämnden. Prognosen 

visar ett mindre överskott på driftbudgeten på grund av lägre 

kapitaltjänstkostnader. 
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§ 9 Övriga frågor 

 

Lilia Manzoor Hultman (FI) ställde frågan om förvaltningen har 

kommit igång med utbildning för personal om HBTQ-frågor. 

Carin Björnvall svarar att förvaltningsledningen tillsammans med 

enhetschefer och fackliga representanter under 2015 kommer att 

genomgå en utbildning kring HBTQ-frågor. Den genomförs direkt 

efter sommaren. Efter utvärdering kan det bli aktuellt att fortbilda 

resten av personalen. Förvaltningen har i dagsläget haft ingående 

diskussioner med representanter från RFSL om vad som kan vara 

relevant att göra utifrån våra utgångspunkter.  


